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Til 

Medlemmerne af Folketingets Fødevareudvalg 

 

Jeg tillader mig hermed at fremsende en redegørelse for og analyse af den såkaldte "Gult Kort"-

ordning, der i Fødevareministeriets regi har skulle dæmme op for forbruget af lægemidler i 

husdyrbruget siden 2010. Ordningen blev lanceret som et forsøg på at stoppe spredningen af de 

smittefarlige MRSACC398-bakterier fra husdyr til mennesker, hvilket dog aldrig er lykkedes. 

Anledningen til at fremsende rapporten er den kommende handlingsplan for bekæmpelse af disse 

resistente bakterier, der allerede har kostet flere menneskeliv. Handlingsplanen vil ifølge 

veterinærdirektør Per Henriksen blive præsenteret for offentligheden af henholdsvis 

fødevareministeren og sundhedsministeren i løbet af februar i år. 

Siden 2010 har jeg journalistisk beskæftiget mig intensivt med MRSACC398- epidemiens 

udvikling, og jeg finder det derfor naturligt at orientere medlemmerne af Folketingets 

Fødevareudvalg om årsagerne til den hidtil manglende succes for den valgte bekæmpelsesstrategi. 

Jeg besvarer gerne spørgsmål af uddybende karakter samt henvisninger til den bagvedliggende 

dokumentation for rapportens konklusioner. 

 

Med venlig hilsen 

Kjeld Hansen, journalist (DJ) 

Druebjerggård, Tåstrupvej 31 

4672 Klippinge 

5652 2270 - 2621 5326 

 

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 2014-15
FLF Alm.del  Bilag 132
Offentligt


